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NOTAT 

Bilag 1 - Høringssvar fra forvaltningerne 

Forv. Høringssvar ØKFs kommentar 

KFF Kunstgræsbane Bavnehøj: Anlægget 
er beliggende på Vesterbro, hvor der 
generelt er få fodboldbaner. 
Boldklubben Vestia har ventet længe 
på en ny kunstgræsbane og der er en 
relativt omfattende dialog om lys på 
anlægget. Der er en indstilling på vej 
til BR i henhold til hvilken, der 
omprioriteres midler fra anlæg af bane 
til en opgradering af lysanlægget på en 
allerede eksisterende bane.  

Karens Minde Kulturhus 
indgangsparti: Byggeprojektet har 
været en gennem en lang og bumpet 
vej, men mangler nu blot en 
præcisering af materialevalg før at 
byggetilladelsen bliver givet. Midlerne 
til ombygningen blev afsat i budget 
2014. Arkitekten er gået konkurs, 
projektet har måtte tegnes igen og 
stadsarkitekten har været inde over i 
flere omgange. Nu er projektet 
endeligt kommet på fode igen og 
brugerne ser frem til en realisering af 
byggeriet. 

 

I valg af projekter der 
indstilles udskudt til 2019 
for at nå 
Økonomiforvaltningens 
måltal, er der foretaget en 
samlet vurdering af 
porteføljen, og udvalgt 
projekterne ud fra kriterier 
om hvorvidt udskydelse har 
økonomiske eller 
byggefaglige konsekvenser. 
Det er konklusionen at 
dette ikke vil være tilfældet 
for de to nævnte projekter, 
hvorfor disse er indstillet til 
udskydelse. Det vil i sagens 
natur altid påvirke 
brugerne, når projekter får 
en senere ibrugtagningsdato 
end planlagt. 
 
I forhold til den nævnte 
indstilling fra KFF 
vedrørende opgradering af 
lysanlæg ved Bavnehøj, 
som bliver behandlet på 
ØUs møde den 20. februar 
og efterfølgende på BR, har 
ØKF været i dialog med 
KFF om reperiodisering af 
projektet, og har 
konkluderet 
kunstgræsbanen og 
lysanlægget bør opføres 
samtidig, hvorfor 
forbedringen af 
lysforholdene ligeledes vil 
ske i 2019 sammen med 
anlæggelsen af 
kunstgræsbanen. 

BUF Ingen kommentarer til indstillingen. 
Der ønskes dog en uddybning af hvad 
udskydelse af strategiske og 
langsigtede grundkøb konkret vil 
betyde for det allerede budgetterede 

Der er i 2018 afsat 226 mio. 
kr. til grundkøb. Heraf 
periodiseres 100 mio. kr. så 
til 2019. Det er midler til 
langsigtede og strategiske 
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grundkøb.  grundkøb, som udskydes - 
ikke de konkrete grundkøb, 
som er i pipeline til BUF 
behov.  
 
Hvis der i økonomiaftalen 
mellem regeringen og KL 
til juni 2018 opnås enighed 
om, at grundkøb ikke 
indgår i beregningen af 
bruttoanlægsloftet, så vil 
konsekvenserne være 
minimale. Hvis grundkøb 
fortsat indgår i beregningen 
af bruttoanlægsloftet, vil 
det betyde, at Københavns 
Kommune vil få svært ved 
at implementere den 
offensive grundkøbsstrategi 
og sikre de fornødne og 
rette arealer - tidligt i 
planlægningsprocessen og 
til rette pris. 

SUF Der er et markant 
vedligeholdelsesefterslæb på 
kommunens bygninger og et udtalt 
behov for at finde egnede grunde til at 
sikre den nødvendige kapacitet på 
serviceområderne fremadrettet, hvilket 
forhåbentlig kan tilgodeses i de 
kommende år. 

ØKF er enige i SUF 
bemærkning og tager den 
til efterretning.  

SOF Indstillingen ser på det overordnede 
niveau fin ud. Konkret finder SOF det 
dog vanskeligt at vurdere, hvad 
udskydelsen på 43 mio. kr. som følge 
af ByKs nye forventede forbrug vil 
betyde.  

De 43 mio. kr. ikke vil 
påvirke ibrugtagningsdato 
for ByKs projekter, men 
skyldes alene en opdateret 
forventning fra ByK end i 
oktober 2017. 

BIF Ingen bemærkninger til indstillingen, 
men anfører i høringssvaret, at 
indstillingen mere eksplicit kunne 
forholde sig til, om en lignende 
udfordring forventes at komme til at 
gælde i budget 2019. 

Processen for budget 2019 
håndteres og er beskrevet 
Indkaldelsescirkulæret for 
budget 2019. 

 

 


